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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XXX/2013 

 

z XXX Sesji VI kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

12 czerwca 2013 r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

Obrady rozpoczęto w dniu 12 czerwca 2013 r., o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 12 czerwca 2013 r., o godz. 15:45. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych – 1 radny. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr XV/155/2003 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.: 

1. Sławomir Olejnik  

 

Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, 

5. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

6. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, 

7. Joanna Nolka – inspektor ds. gospodarki gruntami, 

8. Małgorzata Przybysz – koordynator gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi 

i narkomanii, 

9. Leonard Szmatuła – Prezes zarządu Spółki Zakład Usług Komunalnych  

w Rakoniewicach,  

10. Sołtysi. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XXX/221/2013 

XXX/222/2013 

XXX/223/2013 

XXX/224/2013 

XXX/225/2013 

XXX/226/2013 

XXX/227/2013 

XXX/228/2013 

XXX/229/2013 

XXX/230/2013 

XXX/231/2013 

XXX/232/2013 

XXX/233/2013 

XXX/234/2013 

XXX/235/2013 

XXX/236/2013 

 

 

11 – 12 

12 

12 – 13 

13 – 14 

14 

14 – 15 

15 – 16 

16 – 17 

17 – 18 

18 

18 – 23 

23 

24 

26 

26 – 27 

28 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

a. zmiany nazwy Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Ruchocicach, 

b. oceny zasobów pomocy społecznej, 

c. utrzymania w mocy uchwały Zebrania Wiejskiego, podjętej w dniu 08 maja 2013 r., 

d. wynagrodzenia dla Burmistrza Rakoniewic, 

e. nadania nazwy ulicy w miejscowości Rakoniewice, 

f. nieodpłatnego nabycia na rzecz Gminy Rakoniewice działki,  

g. przyjęcia "Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Rakoniewice", 

h. uzgodnienia prac pielęgnacyjnych wykonywanych na pomniku przyrody w 

miejscowości Ruchocice, 

i. przyjęcia do wykonania zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego, 

j. zmiany Uchwały Nr XXV/185/2012 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia  

12 listopada 2012 r., 

k. zmiany Uchwały budżetowej na 2013 rok, 

l. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2013 – 

2019, 

m. wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości – wprowadzono do 

porządku obrad na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym  
9. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za rok 2012 : 

a. przedstawienie sprawozdań, 

b. przedstawienie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za rok 2012, 

c. przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

dotyczącej wykonania budżetu Gminy za rok 2012, 

d. przedstawienie stanowisk pozostałych komisji branżowych Rady o wykonaniu 

budżetu, 

e. dyskusja nad sprawozdaniami, 

f. podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Rakoniewicach za rok 2012, 

g. podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2012 rok. 

10. Podjęcie Uchwały absolutoryjnej : 

a. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rakoniewicach  

w sprawie absolutorium dla Burmistrza Rakoniewic, 

b. przedstawienie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

c. zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego, 



4 

 

d. dyskusja nad wnioskiem w sprawie absolutorium, 

e. głosowanie nad Uchwałą w sprawie absolutorium dla Burmistrza Rakoniewic za 

rok 2012. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zakończenie obrad. 
 

 

Przebieg XXX Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 12 czerwca 2013 r. 

 

Pkt 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia Sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na Sesji. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Burmistrz Rakoniewic, na podstawie art. 20 ust. 5 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, zwrócił się z wnioskiem  

o wprowadzenie do porządku obrad sesji dodatkowego projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości. Dodatkowy projekt uchwały 

Przewodniczący wprowadził do punktu 8, jako podpunkt m).  

 

Radni nie zgłosili innych wniosków o zmianę porządku obrad. 

Dalej Przewodniczący odczytał obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

 

Protokół Nr XXIX/2013 z XXIX Sesji VI kadencji Rady Miejskiej został przesłany radnym 

e’mailem, wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed Sesją. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXIX Sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 14 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się -  

0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła protokół z XXIX Sesji Rady.  

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

wniosek.  

 

Pierwsza głos zabrała radna G. Cielecka. Zauważyła, że ostatnio powstały nowe place zabaw 

w Cegielsku, Stodolsku i Głodnie. Sołtysi również przyłączają się do powstawania tych 

placów, do budowy ogrodzeń. Bardzo dużo osób z nich korzysta. Radna złożyła wniosek  

o budowę siłowni na świeżym powietrzu. Jest planowana budowa takiej siłowni  

w Rakoniewicach, ale radna chciałaby, aby takie siłownie (w miarę możliwości finansowych) 

powstały również w Jabłonnie i Rostarzewie. Radna dodała, że może służyć informacją, jakie 

są typy tych siłowni. Powiedziała, że jako specjalista może stwierdzić, że jest to sprzęt bardzo 

masywny (praktycznie nie do zepsucia) i, zdaniem radnej, część młodzieży by się tym 

zainteresowała. Dodatkowo sprzęt ten nie jest niebezpieczny dla dzieci młodszych (ciężej się 

im na nim ćwiczy).         

 

Następnie głos zabrał radny J. Bernakiewicz. Poruszył kwestię odbioru śmieci. Zauważył, że 

dziś w Jabłonnie odbierano worki z posegregowanymi śmieciami, ale nie pozostawiono 

nowych. Mieszkańcy pytają, gdzie mają teraz gromadzić śmieci. Zdaniem radnego, nowa 

firma, która będzie się tym zajmowała, powinna kilka dni wcześniej dostarczyć pojemniki na 

śmieci.  

 

Odpowiedzi udzielił L. Szmatuła – Prezes Zarządu Spółki Zakład Usług Komunalnych  

w Rakoniewicach. Wyjaśnił, że podjęto decyzję o niepozostawianiu kolejnych worków do 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, ponieważ w Jabłonnie ZUK w czerwcu br. już 



6 

 

się nie pojawi, a w lipcu nie będzie już wykonywał usług w tym zakresie, tymczasem nowa 

firma być może nie chciałaby odbierać śmieci w workach z logo Zakładu. Teraz problem 

należy do SELEKTU. Prezes dodał, że tak naprawdę jeszcze nie wiadomo, kto na terenie 

naszej Gminy będzie śmieci zbierał. Podobnie w Rakoniewicach i we wszystkich inny 

miejscowościach – w ostatnim dniu, w którym ZUK będzie zbierał śmieci nie będzie 

pozostawiał już nowych worków, bo czerwiec jest ostatnim miesiącem, w którym ZUK 

wykonuje tę usługę.       

 

Radny B. Chałupka zapytał, w jaki stadium wdrożenia jest ustawa śmieciowa, ponieważ nowe 

przepisy wchodzą w życie od lipca, pozostało już mało czasu, jest dużo niewiadomych, wiele 

osób o to pyta. Przy okazji radny podziękował Zakładowi Usług Komunalnych za 

dotychczasową pracę w tym zakresie, ponieważ wywiązywał się ze swoich obowiązków 

należycie, mieszkańcy nie zgłaszali żadnych skarg.   

 

Wiceprzewodniczący Rady – M. Maćkowiak podziękował Burmistrzowi i Prezesowi  

L. Szmatule za realizację dwóch ostatnich wniosków zgłoszonych przez radnego na ostatniej 

sesji i posiedzeniu Komisji.   

 

Radni nie zabrali więcej głosu. 

 

Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Głos zabrał B. Schulz – sołtys Wioski. Odniósł się do środków z funduszu sołeckiego. 

Powiedział, że początkowo Wioska miała przyznane 21.000 zł brutto, a ostatecznie obcięto  

z tego 30%. Prawie połowę przyznanych środków mieszkańcy postanowili przeznaczyć na 

drogi. Dalej sołtys poruszył kwestię relacji między ludźmi, szanowania czyichś poglądów, 

szanowania czasu włożonego w sprawowanie funkcji społecznych. Sołtys przypomniał, że 

zbudował w Wiosce plac zabaw, z którego jest zadowolony, zadowoleni są rodzice. Jest to 

dobra sprawa dla Rakoniewic, bo z tego korzystają i nasze stacje paliw, i sklepy itd., bo dużo 

ludzi przyjeżdża z zewnątrz. Zdaniem sołtysa taki plac zabaw powinien być reklamowany na 

stronie internetowej Gminy. Niestety sołtys nie jest zadowolony ze stanu naszych dróg. Dalej 

sołtys powiedział, że należy zastanowić się co dalej ze szkołą i dziećmi z przedszkola  

(w Wiosce), bo póki co jest veto Burmistrza, a po sytuacji, jaka nastąpiła, zdaniem sołtysa, 

należałoby coś wspólnie zadecydować (być może postawić kontenery, które później można 
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by odsprzedać). Sołtys poruszył też kwestię konieczności naprawy w niektórych miejscach 

dróg oraz powiedział o zasadności dokończenia budowy ścieżki pieszo-rowerowej  

z Rakoniewic w kierunku Wioski. Zauważył, że inwestycja drogowa w Gminie Wielichowo 

realizowana jest już przez trzy lata i nadal ze ścieżki nie można korzystać. Poprosił  

o trzymanie się planu inwestycyjnego, który jakiś czas temu został przyjęty. Stwierdził, że nie 

rozumie, dlaczego znów ma być coś wykonywane w Rakoniewicach. Gmina ma wiele wiosek 

i o ich mieszkańcach również należy pamiętać.                

 

Dalej głos zabrał Karol Matysiak – sołtys Łąkiego Nowego. Poprosił, aby na tablicach 

miejscowości uzupełnić nazwy miejscowości, ponieważ zdarza się, że są one niepełne (nie ma 

wszystkich liter) i przez to widnieją na nich złe nazwy (np. Łakie zamiast Łąkie itd.).   

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił informację ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

W związku z tym, że w okresie między sesjami Burmistrz przebywał m.in. na urlopie 

szkoleniowym, sprawozdanie ze swojej działalności przygotował także Zastępca Burmistrza – 

Arkadiusz Pawłowski, które Burmistrz również odczytał (sprawozdanie stanowi załącznik  

nr 5 do protokołu).  

 

Dalej Burmistrz odniósł się do zagadnień poruszonych przez radnych w punkcie 4 i sołtysów 

w punkcie 5 porządku obrad. Co do powstawania nowych placów zabaw, Burmistrz 

powiedział, że ich budowa jest kontynuowana w różnych miejscowościach na terenie Gminy 

Rakoniewice. Przeznaczane są na to środki i z funduszu sołeckiego, jeśli dana wieś się na to 

zdecydowała, i z budżetu gminnego. Zdaniem Burmistrza samorząd rakoniewicki stać, aby za 
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kilkanaście tysięcy złotych sukcesywnie takie place, w każdej miejscowości się pojawiały. 

Faktycznie trochę większy projekt ma powstać w parku w Rakoniewicach (plac zabaw dla 

dzieci i pierwsza w naszej Gminie siłownia dla dorosłych) a Burmistrz będzie dążył do tego, 

aby (chociażby w tych największych wsiach) również takie projekty były zrealizowane. 

Najbliżej planowane jest, aby place zabaw powstały jeszcze w Ruchocicach i Tarnowie. Przy 

okazji Burmistrz poinformował, że Gmina złożyła wniosek do Urzędu Marszałkowskiego  

o środki z funduszy leaderowskich na plac zabaw m.in. w Jabłonnie.  

Co do wypowiedzi radnego J. Bernakiewicza Burmistrz powiedział, że zgadza się z jego 

zdaniem. W momencie, gdy trzeba było ustalać stawki za wywóz śmieci, wówczas zarząd 

związku SELEKT organizował spotkania bardzo często. Obecnie, gdy za chwilę ma zacząć 

wszystko funkcjonować, zebrań nie ma. Burmistrz wyraził przypuszczenie, że obecnie 

procedura przetargowa dobiega końca. Było wiele zapytań. Firma, która wygrała przetarg, 

będzie działała nie tylko na terenie Gminy Rakoniewice ale i na terenie innych Gmin. 

Wczoraj ZUK  odbierał śmieci w Stodolsku i podobnie jak w innych miejscowościach, tam 

również nie pozostawiono już kolejnych worków. Burmistrz powiedział, że będzie się starał 

uzyskać jak najszybciej odpowiedź, kiedy SELEKT zamierza zorganizować zebranie 

członków zarządu, tym bardziej, że powstała inicjatywa wielu wójtów i burmistrzów, aby 

zgłosić wniosek o rozwiązanie sprawy dla rodzin wielodzietnych (wprowadzenie ulg bądź 

zwolnień). W naszej Gminie już około 87% mieszkańców złożyło już deklaracje. Burmistrz 

zauważył, że w związku z ustawą śmieciową panuje bałagan. Duże miasta w Polsce borykają 

się z ogromnymi problemami. Wielu te działania nazywa rewolucją śmieciową, gdyż tak 

wielkich zmian w tym temacie nie było nigdy. Burmistrz wyraził nadzieję, że wszyscy sobie 

w tym temacie poradzimy i uzyskamy jak najszybciej odpowiedzi na nurtujące nas pytania.  

Sołtysowi B. Schulzowi Burmistrz odpowiedział, że fundusz sołecki (o czym Burmistrz 

wspominał już kilkakrotnie), to środki budżetu Gminy, wyodrębnione nie do dysponowania 

przez Rady Sołeckie wedle „widzi mi się”, tylko społeczeństwo wiejskie proponuje 

Burmistrzowi, co chciałoby zrobić. Są to wnioski do rozpatrzenia, do których generalnie 

Burmistrz ustosunkowuje się pozytywnie, ale w dalszym ciągu jest to budżet Gminy, który 

podlega wszelkim kryteriom klasyfikacji i dyscypliny budżetowej. Burmistrz zauważył, że 

każdy kolejny rok jest coraz lepszy i sołtysi coraz lepiej rozpoznają się w tym temacie.  

 

Radny W. Borowski powiedział, że sprawa polega na tym, że we wrześniu sołtysi otrzymali 

informacje o tym, jakie kwoty poszczególne sołectwa otrzymają i mieszkańcy mieli na 

Zebraniach Wiejskich zadecydować, co wsie chciałyby mieć za to wykonane. Obecnie 
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okazuje się, że kwoty te zostały umniejszone, ale o ile i ile ostatecznie dana wieś otrzymała, 

nikt nie wie. 

 

Burmistrz powiedział, że dziwi się, że sołtysi w połowie roku poruszają temat, który był już 

podjęty na początku roku.          

 

Zdaniem radnego W. Bazana panuje bałagan w tym temacie i żaden sołtys nie wie, jaką 

ilością środków dysponuje.  

 

Burmistrz zauważył, że są sołtysi, którzy pojawiają się w Urzędzie Gminy, zawsze mają 

udzieloną odpowiedź na pytanie, urzędnicy wszystko chętnie wyjaśniają i pomagają. Jeszcze 

raz zaznaczył, że to, że Rada Sołecka coś ustali nie oznacza, że wniosek ten musi zostać 

rozpatrzony pozytywnie. 

 

Radny W. Borowski raz jeszcze podkreślił, że wszyscy sołtysi otrzymali z Urzędu pisma, jaka 

jest wielkość funduszu sołeckiego. 

 

Burmistrz zapytał radnego (a zarazem sołtysa Narożnik), czego nie zrealizował nie znając 

kwoty.  

 

Radny W. Borowski odpowiedział, że pracy równiarką. 

 

Burmistrz zapytał, czy kiedykolwiek był problem z równiarką. Dodał, że wszyscy doskonale 

wiedzą o tym, że dokładane są pieniądze do pracy równiarki, jeśli zaistnieje taka potrzeba. 

Nie jest jednak tak (i nigdy nie było), że gdy rano sołtysi zgłoszą konieczność pracy 

równiarką, to o godz. 14.00 tego samego dnia ona będzie już na miejscu.    

 

Radny W. Borowski stwierdził, że chodzi o to, że sołtysi na Zebraniach Wiejskich 

poinformowali, jaki jest fundusz sołecki, a obecnie okazuje się, że ich nie ma. Po co w takim 

razie organizowane są Zebrania w sprawie funduszu. 

 

Burmistrz zauważył, że nie wszystkie Gminy decydują się na utworzenie funduszu 

sołeckiego. Dodał, że cieszy się, że w naszej Gminie taki fundusz jest, a mieszkańcy mogą 
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nim dysponować, ale poprosił, aby nie dzielić włosa na czworo, tylko dlatego, że równiarka 

przyjechała nieco później.  

Dalej Burmistrz przypomniał, że sołtys Schulz wskazywał, że nie można dojechać do Wioski, 

tymczasem z tego, co Burmistrz się orientuje, to obecnie najładniejszą drogą jest droga 

właśnie w tym kierunku., a dalej do Jabłonny i Woli Jabłońskiej. Z kolei jeśli chodzi o krainę 

zabaw „Bogilu”, Burmistrz przestrzegł przed łączeniem czy myleniem firmy prywatnej  

z działalnością samorządu lokalnego. Sołtys mówił bowiem o zamieszczaniu reklam na 

stronie internetowej Urzędu. Burmistrz zauważył, że na terenie Gminy działa wielu 

przedsiębiorców, ale nie reklamują się oni na naszej stronie internetowej. Tym niemniej, 

prywatnie, Burmistrz reklamuje „Bogilu” i zaprasza do Wioski.  

W kwestii realizacji budowy ścieżki rowerowej w kierunku do Wielichowa, Burmistrz 

powiedział, że również jest zaniepokojony, ale jest to inwestycja Wojewódzkiego Zarządu 

Dróg. Samorząd rakoniewicki i wielichowski się do niej dokładały. Póki co wygląda to 

dziwnie i niepokojąco, że jeszcze nie można tamtędy jeździć. Burmistrz powiedział, że jeśli 

dowie się czegoś na temat tej inwestycji, to na następnej sesji o tym powiadomi.   

W sprawie szkoły w Jabłonnie Burmistrz powiedział, że wpłynęło pismo od pani dyrektor,  

z którym radni na ostatnim posiedzeniu komisji się zapoznali. Dziś Burmistrz nie chciałby 

zabierać głosu w tej sprawie. 

Jeśli chodzi o wniosek sołtysa K. Matysiaka, Burmistrz powiedział, że jest on jak najbardziej 

zasadny. Przegląd tablic miejscowości zostanie wykonany. 

     

Radni nie zgłosili więcej pytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych radnych. Za 

przyjęciem sprawozdania głosowało – 14 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 

radnych.   

Przewodniczący stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza  

z działalności w okresie międzysesyjnym.  
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Pkt 8. Podjęcie Uchwał w sprawie:  

A) Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy Szkoły Podstawowej im. Adama 

Mickiewicza w Ruchocicach przedstawił A. Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic.   

W związku z potrzebą objęcia opieką dzieci, które posiadają orzeczenie do kształcenia 

specjalnego, planuje się uruchomienie w klasie I Szkoły Podstawowej im. Adama 

Mickiewicza w Ruchocicach oddziału integracyjnego. W/w placówka posiada odpowiednie 

warunki lokalowe, wyposażenie oraz nauczycieli - specjalistów, posiadających dodatkowe 

kwalifikacje pedagogiczne do pracy z uczniami ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. 

Zakłada się, że do klasy I Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Ruchocicach  

w roku szkolnym 2013/2014 będzie uczęszczać pięcioro uczniów posiadających orzeczenie 

do kształcenia specjalnego. 

W projekcie uchwały postanawia się, że Szkoła Podstawowa im. Adama Mickiewicza  

w Ruchocicach, ul. Poznańska 23, 62-073 Ruchocice otrzymuje nazwę: „Szkoła Podstawowa 

im. Adama Mickiewicza z oddziałami integracyjnymi w Ruchocicach”, ul. Poznańska 23, 62-

067 Ruchocice.  

Akt założycielski Szkoły zostanie zmieniony w sposób zgodny z treścią niniejszej uchwały. 

Rada Pedagogiczna Szkoły dokona zmian w statucie,  w sposób zgodny z treścią niniejszej 

uchwały. 

Radny T. Dolata zapytał, czy utworzenie oddziałów integracyjnych powoduje jednocześnie 

zmianę nazwy szkoły.  

A. Pawłowski odpowiedział, że jego również to zdziwiło, ale było to kilkakrotnie sprawdzane 

i jest to zgodne z obowiązującymi przepisami. 

Radny T. Dolata  dodał, że wskazuje na to, ponieważ z tego co pamięta, oddziały takie były 

również utworzone w szkole w Rostarzewie, ale nie przypomina sobie, aby zmieniano 

wówczas jej nazwę. 

A. Pawłowski odpowiedział, że również pamięta taką sytuację. Dodał, że z tego powodu, że 

były takie przypadki na terenie Gminy Rakoniewice, zostało to dokładnie sprawdzone i jest to 

zgodne z prawem.    

Radny T. Dolata zapytał, czy w momencie, gdy odziały te przestaną funkcjonować, znowu 

trzeba będzie zmienić nazwę tej szkoły. 

A. Pawłowski odpowiedział, że taka sytuacja też może się zdarzyć.  

Radni nie zgłosili innych pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący 

Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
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Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXX/221/2013 w sprawie zmiany nazwy Szkoły Podstawowej im. Adama 

Mickiewicza w Ruchocicach stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

B) Projekt uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej przedstawił Jarosław 

Marciniak – Sekretarz Gminy 

Na podstawie art. 16a ust. 1 – 3 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej Gminy 

przygotowują ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej. Zasoby, o których mowa, obejmują w szczególności 

infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe i nakłady finansowe na zadania pomocy 

społecznej bez względu na podmiot je finansujący i realizujący. Ocena dotyczy osób i rodzin 

korzystających z pomocy społecznej, rodzajów ich problemów oraz ich rozkład ilościowy. 

Burmistrz ma ustawowy obowiązek przedstawić co roku Radzie Gminy ww. ocenę. Ocena, 

wraz z rekomendacjami, jest podstawą do planowania budżetu na rok następny. 

W projekcie uchwały zatwierdza się ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę 

lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXX/222/2013 w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 

C) Kolejny projekt uchwały w sprawie utrzymania w mocy uchwały Zebrania 

Wiejskiego, podjętej w dniu 08 maja 2013 r. przedstawił także J. Marciniak.  

Zgodnie ze Statutem Sołectwa  (§ 8)  Zebranie Wiejskie podejmuje uchwały we wszystkich 

sprawach należących do Sołectwa. Do wyłącznej właściwości Zebrania Wiejskiego należy 

wybór i odwołanie Sołtysa, Rady Sołeckiej lub poszczególnych jej członków.  

Pełniący dotychczas funkcję Sołtysa sołectwa Kuźnica Zbąska pan Ryszard Florek złożył na 

ręce Burmistrza Rakoniewic pisemną rezygnację z pełnienia funkcji sołtysa. Wobec 

powyższego Zebranie Wiejskie, w dniu 08 maja 2013 r., podjęło uchwałę w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu sołtysa sołectwa Kuźnica Zbąska. Zgodnie z zapisami 

Statutu Sołectwa (§ 15) m.in. uchwały Zebrania Wiejskiego Sołtys przekazuje Burmistrzowi, 

w terminie 7 dni od daty odbycia Zebrania Wiejskiego. Burmistrz zobowiązany jest 
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przedstawić takie uchwały Radzie Miejskiej, na najbliższej sesji. Rada  

z kolei podejmuje uchwałę utrzymującą w mocy lub uchylającą uchwałę Zebrania 

Wiejskiego. 

W projekcie uchwały utrzymuje się w mocy Uchwałę Zebrania Wiejskiego sołectwa Kuźnica 

Zbąska, w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu sołtysa sołectwa Kuźnica Zbąska, 

podjętą w dniu 08 maja 2013 r. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXX/223/2013 w sprawie utrzymania w mocy uchwały Zebrania Wiejskiego, 

podjętej w dniu 08 maja 2013 r. stanowi załącznik nr  8 do protokołu.  

 

D) Dalej Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia dla 

Burmistrza Rakoniewic.  

Stawki zaszeregowania wynagrodzenia oparte są na rozporządzeniu Rady Ministrów  

z dnia 18 marca 2009 r. w sprawie  wynagradzania  pracowników samorządowych. Zgodnie  

z art. 8 ust.2 tejże ustawy wynagrodzenie burmistrza ustala rada gminy. W projekcie uchwały 

ustala się dla Burmistrza  Rakoniewic wynagrodzenie za pracę w następującej wysokości: 

1. wynagrodzenie zasadnicze w kwocie  5.900,00 zł  

2. dodatek funkcyjny w kwocie  1.900,00 zł 

3. dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 18% wynagrodzenia zasadniczego  

w kwocie 1.062,00 zł (przy niezmienionych warunkach stosunku pracy corocznie z dniem  

1 grudnia stopa procentowa przedmiotowego dodatku zwiększać się będzie  o 1 % aż do 

osiągnięcia  20% wynagrodzenia zasadniczego).  

4. dodatek specjalny w wysokości 30% łącznie od wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego w kwocie 2.340,00 zł   

Razem:11.202,00 zł 

Ponadto Burmistrzowi, zgodnie z właściwymi przepisami, przysługują : nagrody 

jubileuszowe i dodatkowe wynagrodzenie roczne. Ustala się dla Burmistrza miesięczny limit 

przebiegu kilometrów na jazdy lokalne w granicach gminy w wysokości 300 km. 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
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Uchwała Nr XXX/224/2013 w sprawie wynagrodzenia dla Burmistrza Rakoniewic stanowi 

załącznik nr  9 do protokołu. 

 

E) Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rakoniewice 

przedstawił Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej. 

Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Gospodarki Komunalnej w sprawie numeracji 

nieruchomości, nieruchomości zabudowane powinny być oznaczone numerami 

porządkowymi. W związku z zabudową działek przy drodze oznaczonej w ewidencji gruntów 

numerem 1142 położonej w Rakoniewicach, w celu oznaczenia nieruchomości przy niej 

położonych (w miastach i osiedlach każda ulica powinna mieć odrębną porządkową 

numerację nieruchomości), zaistniała konieczność nazwania ulicy. Zgodnie z ustawą  

o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał 

w sprawie nazw ulic i placów publicznych. 

W projekcie uchwały postanawia się nadać nazwę „ul. Wiśniowa” drodze gminnej  

w Rakoniewicach  oznaczonej w ewidencji gruntów nr 1142  stanowiącej własność Gminy 

Rakoniewice. 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXX/225/2013 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rakoniewice 

stanowi załącznik nr  10 do protokołu. 

 

F) Projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia na rzecz Gminy Rakoniewice 

działki przedstawiła Joanna Nolka – inspektor ds. gospodarki gruntami. 

Właściciel nieruchomości, dla której w Wydziale Ksiąg Wieczystych Sądu Rejonowego  

w Grodzisku Wlkp. prowadzona jest księga wieczysta KW PO1S/00013609/9, skierował do 

Gminy Rakoniewice zaproszenie do zawarcia umowy przekazania części nieruchomości. 

Przedmiotem przekazania ma być działka nr 589/5 o pow. 0,1826 ha obręb  Jabłonna, 

stanowiąca drogę wewnętrzną. Dla terenu obejmującego działkę nr 589/5 Gmina nie posiada 

obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. W stosunku do 

działki nie wydano również decyzji o lokalizacji inwestycji celu publicznego. Działka ta nie 

została także – stosowną uchwałą rady - zaliczona do kategorii dróg gminnych. W niektórych 
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okolicznościach, ze względu na realizację nałożonego na Gminę zadania zaspokajania 

zbiorowych potrzeb wspólnoty samorządowej, Gmina może przejmować drogi wewnętrzne. 

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy Rakoniewice  

przedmiotowej działki. Nieruchomość ta zostanie przejęta na rzecz Gminy Rakoniewice  

w celu realizacji zadań własnych. 

Radni nie zgłosili innych pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący 

Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXX/226/2013 w sprawie nieodpłatnego nabycia na rzecz Gminy Rakoniewice 

działki stanowi załącznik nr  11 do protokołu. 

 

G) Dalej P. Sobecki przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rakoniewice" 

 

Najpierw P. Sobecki  zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na dodaniu w § 6: 

ustępu 3 w brzmieniu: 

„§6 ust. 3. Właściciele nieruchomości są zobowiązani do przyłączenia nieruchomości do 

istniejącej  lub nowopowstałej sieci kanalizacyjnej sanitarnej w terminie do 6 miesięcy od 

momentu powstania obowiązku tj. od momentu oddania do użytku sieci kanalizacji sanitarnej 

,lub od momentu wprowadzenia się do nieruchomości znajdującej się na terenie 

umożliwiającym to podłączenie. Sposób przyłączenia winien być uzgodniony z Zakładem 

Usług Komunalnych w Rakoniewicach.”  

oraz ustępu 4 w brzmieniu: 

„§6 ust. 4. Właściciele nieruchomości są zobowiązani do przyłączenia nieruchomości do 

istniejącej  lub nowopowstałej sieci kanalizacyjnej deszczowej w terminie do 6 miesięcy od 

momentu powstania obowiązku tj. od momentu oddania do użytku sieci kanalizacji 

deszczowej, lub od momentu wprowadzenia się do nieruchomości znajdującej się na terenie 

umożliwiającym to podłączenie. Sposób przyłączenia winien być uzgodniony z Zakładem 

Usług Komunalnych w Rakoniewicach.”  

Radni nie zgłosili pytań do zgłoszonej autopoprawki, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał przyjęcie autopoprawki pod głosowanie.  
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Nad autopoprawką do projektu uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem 

autopoprawki głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta. 

Dalej P. Sobecki przedstawił projekt uchwały z przyjętymi autopoprawkami. 

Nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z 1 lipca 2011 roku 

zobligowała gminy do podjęcia uchwał ustalających nowe zasady utrzymania czystości                    

i porządku w gminach, w formie regulaminu, zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. 

Projekt Regulaminu podlegał zaopiniowaniu przez Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Grodzisku Wlkp. W związku z przystąpieniem Gminy Rakoniewice do 

Związku Międzygminnego Centrum Zagospodarowania Odpadów SELEKT z siedzibą w 

Czempiniu, reguły dotyczące gospodarowania odpadami komunalnymi ustala Regulamin 

uchwalony przez Zgromadzenie tego Związku. Przedłożony PPIS w Grodzisku Wlkp.                       

i Radzie Miejskiej w Rakoniewicach projekt Regulaminu obejmuje wymagania dotyczące 

zasad utrzymania czystości i porządku na terenie nieruchomości, w zakresie nie objętym 

Regulaminem Związku Międzygminnego. Regulamin określa m.in. : 

1. wymagania w zakresie utrzymania czystości i porządku na terenie nieruchomości  

2. częstotliwość i sposób pozbywania się nieczystości ciekłych z terenu nieruchomości oraz  

z terenów przeznaczonych do użytku publicznego  

3. inne wymagania wynikające z wojewódzkiego planu gospodarki odpadami 

4. obowiązki osób utrzymujących zwierzęta domowe mające na celu ochronę przed 

zagrożeniem lub uciążliwością dla ludzi oraz przed zanieczyszczeniem miejsc  

przeznaczonych do wspólnego użytku 

5. wymagania utrzymywania zwierząt gospodarskich na terenach wyłączonych  

z produkcji rolniczej 

6. wyznaczanie obszarów podlegających deratyzacji na terenie gminy Rakoniewice                           

i sposoby jej przeprowadzania  

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXX/227/2013 w sprawie przyjęcia "Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Rakoniewice" stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

H) Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia prac pielęgnacyjnych wykonywanych na 

pomniku przyrody w miejscowości Ruchocice przedstawił także P. Sobecki. 

W związku z wnioskiem mieszkańców wsi Ruchocice oraz w nawiązaniu  

do przeprowadzonej wizji lokalnej zasadne jest przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych 

na przedmiotowych drzewach, gdyż zagrażają one bezpieczeństwu ludzi i mienia oraz 

utrudniają prowadzenie prac polowych w tym terenie.  
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W projekcie uchwały uznaje się za zasadne przeprowadzenie prac pielęgnacyjnych, 

polegających na usunięciu na pomniku przyrody – kasztanowiec zwyczajny – aleja 86 drzew, 

obumarłych konarów i gałęzi drzew wchodzących w kolizję z pojazdami rolniczymi, (jako 

pomnik przyrody ustanowiony uchwałą Rady Miejskiej w Rakoniewicach nr XVI/123/2012,  

z dnia 29 marca 2012 r.) na potrzeby ochrony przyrody. Określone prace winny być 

wykonane przez osobę lub firmę specjalistyczną posiadającą doświadczenie w wykonywaniu 

prac przy drzewostanie o podobnym charakterze.  

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXX/228/2013 w sprawie uzgodnienia prac pielęgnacyjnych wykonywanych na 

pomniku przyrody w miejscowości Ruchocice stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 

 

I) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania zadania z zakresu właściwości 

Powiatu Grodziskiego przedstawił również P. Sobecki. 

Chodniki w miejscowościach Tarnowa, Rostarzewo, Jabłonna posiadają częściowo 

nawierzchnię betonową a częściowo gruntową w bardzo złym stanie technicznym. 

Aby poprawić bezpieczeństwo w ruchu drogowym mieszkańców w/w miejscowości, Gmina  

podjęła się realizacji zadania – przebudowy chodników wzdłuż dróg powiatowych  

w Tarnowie 0,75km, Rostarzewie 0,35 km i Jabłonie 0,20 km. 

Rada Powiatu Grodziskiego na swym posiedzeniu w dniu 28 maja 2013 roku podjęła uchwałę 

o powierzeniu Gminie Rakoniewice prowadzenia zadania publicznego – przebudowy 

chodników w w/w miejscowościach, gwarantując jednocześnie  udzielenie pomocy 

finansowej w kwocie 125.000 zł. 

W projekcie uchwały postanawia się o przyjęciu do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego polegającego na przebudowie 

chodników wzdłuż dróg powiatowych w następujących miejscowościach: 

a) Tarnowa wzdłuż drogi powiatowej nr 3570P na odcinku miejscowości Tarnowa, na 

długości 0,75 km, 

b) Rostarzewo wzdłuż drogi powiatowej nr 3568P na odcinku miejscowości Rostarzewo, na 

długości 0,35 km, 

c) Jabłonna wzdłuż drogi powiatowej nr 3596P na odcinku miejscowości Jabłonna, na 

długości 0,20 km.  

Szczegółowe warunki wykonania zadania oraz zasady jego finansowania zostaną określone  

w odrębnym porozumieniu. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
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Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXX/229/2013 w sprawie przyjęcia do wykonania zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr  14 do protokołu. 

 

J) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/185/2012 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 12 listopada 2012 r. przedstawiła Małgorzata Przybysz – 

koordynator gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi.  

W wyniku niewykorzystania wszystkich środków pieniężnych zgromadzonych w 2012 roku 

za udzielenie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, do budżetu 2013 dołożono część 

niewykorzystanych środków w wysokości 20.000,00 zł : do § 4300 – zakup usług 

pozostałych. Pozwoli to na zorganizowanie wyjazdu kolonijnego dla większej liczby dzieci 

dotkniętych problemem alkoholizmu w rodzinach. Dokonano również przesunięć  

w bieżących wydatkach, co pozwoli jeszcze lepiej wykorzystać środki pieniężne podczas 

realizacji zaplanowanych zadań. 

W projekcie uchwały postanawia się zmienić preliminarz wydatków Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2013 r. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXX/230/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/185/2012 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 12 listopada 2012 r. stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

K) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok przedstawiła  

T. Kmiecik – Skarbnik Gminy. Skarbnik zauważyła, że praktycznie wszystkie załączniki 

uchwały budżetowej, oprócz tego, który dotyczy zadań zleconych, zostają zmienione. 

Proponowane zmiany dotyczą : 

 

Załącznik nr 1  dochody 
Dz. 600 Transport i łączność 

Drogi publiczne powiatowe . 

Zwiększenie dochodów o kwotę : 125.000 zł ,  dotacja celowa przeznaczona na zadanie z zakresu 

właściwości Powiatu Grodziskiego w związku z Uchwałą Nr  Rady Powiatu Grodziskiego z dnia w 

sprawie powierzenia prowadzenia zadań publicznych Gminie Rakoniewic e :  1) Przebudowa 
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chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 3570P Rakoniewice- Tarnowa na odcinku miejscowości 

Tarnowa na długości 0,75km, 2)  Przebudowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 3568P Gola – 

Rostarzewo na odcinku miejscowości Rostarzewo  na długości 0,35 km, 3) Przebudowa chodnika 

wzdłuż drogi powiatowej nr 3596P Jabłonna – Grodzisk Wlkp  na odcinku miejscowości Jabłonna  na 

długości 0,2 km. 

Dz. 756 Dochody od osób prawnych, fizycznych i innych jednostek 

Wpływy z podatku rolnego, leśnego.... 

Zwiększenie dochodów o kwotę : 334 zł z tytułu rekompensaty utraconych dochodów w podatkach i 

opłatach lokalnych z tytułu zwolnienia z podatku od nieruchomości, będących własnością Skarbu 

Państwa, gruntów pokrytych wodami jezior . 

Podatek rolny  

Zmniejszenie planu dochodów podatku rolnego od osób prawnych – niższy wymiar niż planowano, a 

zwiększenie planu dochodów podatku rolnego od osób fizycznych. Kwota zmiany : 6.791 zł.  

Dz. 758 Różne rozliczenia 

Różne rozliczenia finansowe. 

Wpłata środków finansowych z niewykorzystanych w terminie wydatków, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego - 143.910 zł (Uszczelnienie składowiska odpadów komunalnych w 

Goździnie gmina Rakoniewice , wartość wydatku : 143.910,00 zł do dnia  30 kwietnia 2013 r. )  

Dz. 801 Oświata i wychowanie 

Szkoły podstawowe 

Szkoła Łąkie - zwiększenie dochodów z tytułu wynajmu sal – 10.400 zł na realizacje projektu „ Mała 

szkoła dużych możliwości” 

 

 

Realizacja zadań z udziałem środków Unii Europejskiej 
 

Dz.  853  Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej  zał 1,2 

Realizacja projektu systemowego z udziałem środków Unii Europejskiej – zadania bieżące:  

Ośrodek Pomocy Społecznej w Rakoniewicach projekt : „Rozwój własnego potencjału receptą na 

wyższy poziom życia” na podstawie umowy ramowej, umowy ramowej POKL.07.01.01-30-002/08-00 

z dnia 19.09.2008r. na podstawie pisma WUP w Poznaniu nr WUP XI/2.75/922/1.130/2013 

wprowadza się środki na rok 2013 w wysokości  : 77.570 zł w tym w dz. 853- 85395 § 2007 – 

73.669,83 zł i  § 2009 – 3.900,17 zł . 

Planowane wydatki w kwocie :  86.670,39 zł w tym w dz. 853- 85395  oznaczenie czwartej cyfry 

paragrafu  „ 7” -   73.669,83 zł i oznaczenie czwartej cyfry paragrafu „ 9” -  13.000,56 zł w tym środki 

własne – 9.100,39 zł.  

Powyższa zmiana spowodowała przesunięcie planowanych środków własnych z dz. 853- 85395 § 

3110 – 9.100,39 zł i oznaczenie czwartej cyfry „ 9”. 

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport 

Obiekty sportowe zał 1,2,4 

Realizacja projektów na podstawie złożonych wniosków do PROGRAMU ROZWOJU OBSZARÓW 

WIEJSKICH  w ramach działania 413 „ Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju małych projektów” 

 

 

Zadania majątkowe 
 

Aktywny wypoczynek w Rakoniewicach. Celem operacji jest wybudowanie ogólnodostępnego placu 

zabaw w Rakoniewicach.  

Dotacja § 6298 – 25.000 zł  .  

Wydatki § 6058 – 25.000 zł , § 6059 – 32.158,49 zł. 

 Skate park w Rakoniewicach. Celem operacji jest wybudowanie ogólnodostępnego Skate parku w 

Rakoniewicach.  

Dotacja § 6298 – 25.000 zł  .  

Wydatki § 6058 – 25.000 zł , § 6059 – 34.827,45 zł. 
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Sportowy wypoczynek mieszkańców Rakoniewic. Celem operacji jest wybudowanie ogólnodostępnej 

siłowni zewnętrznej w Rakoniewicach.  

Dotacja § 6298 – 25.000 zł  .  

Wydatki § 6058 – 25.000 zł , § 6059 – 37.954,66 zł. 

Teraz dzieci. Celem operacji jest wybudowanie ogólnodostępnego placu zabaw w Jabłonnie.  

Dotacja § 6298 – 25.000 zł  . 

 Wydatki § 6058 – 25.000 zł , § 6059 – 33.442,36 zł. 

 

 

Pozostałe wydatki 
 

Dz. 020 Leśnictwo, zał nr 2  

Gospodarka leśna 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 2.791,04 zł na konserwację młodego lasu gminnego – zabiegi 

pielęgnacyjne na młodym lesie w miejscowości Gnin.  

Dz. 600 Transport i łączność 

Drogi publiczne powiatowe   zał. nr  2, 4,7 

Wydatki majątkowe 

Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę :  250.000,00 zł na realizację zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Grodziskiego w związku z Uchwałą Nr      Rady Powiatu Grodziskiego z dnia w 

sprawie powierzenia prowadzenia zadań publicznych Gminie Rakoniewic e :  1) Przebudowa 

chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 3570P Rakoniewice- Tarnowa na odcinku miejscowości 

Tarnowa na długości 0,75km, 2)  Przebudowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 3568P Gola – 

Rostarzewo na odcinku miejscowości Rostarzewo  na długości 0,35 km, 3) Przebudowa chodnika 

wzdłuż drogi powiatowej nr 3596P Jabłonna – Grodzisk Wlkp.  na odcinku miejscowości Jabłonna  na 

długości 0,2 km. 

Drogi publiczne gminne 

Zwiększenie wydatków bieżących na wykonanie następujących zadań : 

1. Zakup usług remontowych : zwiększenie o kwotę : 200.000,00 zł w tym na :   

Remont chodnika w miejscowości Adolfowo – 20.000 zł,  

Kwotę 180.000 zł na prace remontowe  drogi wewnętrznej w miejscowości Jabłonna. Zgodnie z 

Zarządzeniem Prezesa ANR w Poznaniu w sprawie warunków i zasad udzielania bezzwrotnej pomocy 

finansowej przez ANR przekazanie środków finansowych przez ANR nastąpi dopiero po 

zrealizowaniu zadania.  

Przesunięcia miedzy zadaniami w załączniku „ wydatki jednostek pomocniczych zał nr 6 

Goździn – zmniejszenie o kwotę : 1.000 zł § 4170  

Wioska  – zmniejszenie o kwotę : 2.000 zł § 4270  

Wioska  – zwiększenie o kwotę : 1.000 zł § 4210 i o kwotę : 1.000 zł § 4300 

Wydatki majątkowe 

1. „Przebudowa drogi gminnej ul. Spokojna w Rostarzewie na odcinku od drogi krajowej nr 32 do 

końca parkanu cmentarza” ( dokumentacja)  -  12.300 zł 

Zmniejszenie wydatków - niższa wartość zadania po przetargu     

1.  „Budowa parkingu  ul. Starowolsztyńska w Rakoniewicach ”( obok budynku UMG)  -  50.000 zł 

2.  „ Przebudowa Placu Powstańców Wielkopolskich w m. Rakoniewice” –   100.000 zł 

3. „ Budowa chodnika ul. Ogrodowa w Rakoniewicach” zmniejszenie o kwotę : 55.000 zł   

Dz. 750 Administracja publiczna 

Promocja jst  
Zmniejszenie wydatków o kwotę : 10.000 zł  

Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

Ochotnicze Straże Pożarne zał. nr 2,4 i 5 

Zwiększenie wydatków bieżących w § 4210  - 10.000 zł , § 4270- 5.000 zł  ( zakup materiałów na 

doprowadzenie wody do remizy OSP Rostarzewo oraz zakup sprzętu p.poż, remont salki socjalnej 

przy remizie w Rostarzewie) remont ). 

Zmniejszenie wydatków bieżących  w § 4280 – 8.000 zł i § 4300- 6.000 zł i przeniesienie na wydatki 

majątkowe 
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Zwiększenie wydatków majątkowych :  

1. Dofinansowanie zakupu nowego samochodu pożarniczego SLRT dla OSP Łąkie –  16.000,00 zł  

2. Zamontowanie systemu DSP-52 w remizie Wioska – 5.500 zł.  

Zmiana w § 2820  : dofinansowanie zakupu ubrań bojowych  NOMEX  

OSP Rakoniewice zwiększenie o 1.800 zł, OSP Rostarzewo zmniejszenie o 360 zł, OSP Jabłonna 

zmniejszenie o 1.440 zł . 

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Szkoły podstawowe zał nr 2,4 

Szkoła Łąkie  

1.Zwiększenie wydatków o kwotę :  10.400 zł  na wyposażenie (środki pochodzą z wynajmu sal 

realizowanego projektu „ Mała szkoła dużych możliwości). 

2. Zwiększenie wydatków remontowych kwotę : 20.000 zł na wykonanie remontu chodnika na terenie 

szkoły (rozebranie chodnika  w czynie społecznym)  

Szkoła Rakoniewice  

Zwiększenie wydatków remontowych o kwotę : 39.660 zł na wykonanie remontu w czerwonym 

budynku ( zalecenia SANEPID-u )  

Szkoła Ruchocice 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 30.000 zł na rozbiórkę budynku starej szkoły.  

Wydatki majątkowe  

1.Zmniejszenie wydatków planowanych na wykonanie zadania  „ Dokumentacja modernizacja 

budynku w  szkole Wioska – 10.000,00 zł , zadanie nie będzie realizowane.  

2. Zmniejszenie wydatków dla zadania „Modernizacja budynku szkoły w Rostarzewie” wartość 

kosztorysowa  jest niższa stąd zmniejszenie planowanych wydatków o kwotę : 60.000,00 zł  

Przedszkola zał nr 2, 4  

Przedszkole Rakoniewice  

Zwiększenie wydatków bieżących na zakup artykułów biurowych , środków czystości, akcesoriów 

komputerowych o kwotę : 2.494,50 zł   

Zwiększenie wydatków remontowych o kwotę : 20.000 zł na wykonanie remontu pomieszczeń 

przedszkola  (zalecenia SANEPID-u )  

ZPSG Rostarzewo  

Zwiększenie wydatków bieżących na zakup wyposażenia dla 4 sal (szafki, krzesełka, stoliki, biurka, 

dywany, rolety) – 52.000 zł 

Stołówki szkolne i przedszkolne   

Przedszkole Rakoniewice  

Zmniejszenie wydatków majątkowych  o kwotę : 2.494,50 zł  zadania „ zakup patelni”.  

Dz. 851 Ochrona zdrowia   

Przeciwdziałanie alkoholizmowi  zał nr 2 

Zwiększenie wydatków na realizację programu z części niewykorzystanych środków z roku 2012 tj. 

20.000 zł , z przeznaczeniem na wyjazd 10 dniowy wypoczynek letni § 4300. 

Przesunięcia miedzy paragrafami na wykonanie ekspertyz ( badania biegłych sądowych) zmniejszenie 

§ 4170 – 3.500 zł , zwiększenie § 4390 – 3.500 zł.   

Dz. 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

Gospodarka ściekowa i ochrona wód  oraz rozdz. gospodarka odpadami   zał 2,4 

Wydatki majątkowe 

Nowe zadanie majątkowe  pn. „ Budowa kanalizacji sanitarnej ul. Czereśniowa w Rakoniewicach , 

kwota wydatku : 120.000 zł.  

Gospodarka odpadami   zał 2,4  

Wydatki majątkowe 

Ponowne wprowadzenie do budżetu 2013 zadania, które zapisano jako wydatek niewygasający z 

rokiem 2012. Wykonawca nie wykonał zadania w ustalonym terminie stąd ponowny zapis w budżecie.  

Zadanie „ uszczelnienia składowiska odpadów komunalnych w Goździnie gmina Rakoniewice ”   - 

143.910 zł  

Utrzymanie zieleni  zał. nr 2 
Zwiększenie wydatków o kwotę : 25.000,00 zł ( wykonanie wycinki, przycinki i konserwacji 

drzewostanów gminnych).  
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Oświetlenie ulic, placów i dróg zał nr 2,4 

Wydatki majątkowe 
Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę : 35.000,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie 

przyłączy energetycznych w miejscowości Wola Jabłońska. 

Pozostała działalność 

Wydatki bieżące , zmniejszenie wydatków usług pozostałych o kwotę : 5.000,00 zł  (planowanych na 

wycinkę drzew i krzewów oraz wywóz nieczystości stałych w Parku w Rakoniewicach) . 

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zał nr 2,4,5,6 

Pozostałe zadania w zakresie kultury 

Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę : 10.000 zł na organizację Dni Rakoniewic i Dożynek. 

Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 

Wydatki bieżące związane z  utrzymaniem sal wiejskich zmniejszenie wydatków o kwotę : 3.000 zł  ( 

przeznaczenie na ogrodzenie placu zabaw w m. Głodno). 

Przesunięcia miedzy zadaniami w załączniku „ wydatki jednostek pomocniczych 

§ 4210 zwiększenia  :   Jabłonna – 1.000 zł, Wioska – 5.500 zł  

§ 4210 zmniejszenia : Komorówko – 4.300 zł, Rostarzewo – 650 zł    

§ 4270 zwiększenia :  Cegielsko – 4.600 zł, Goździn – 1.000 zł  

§ 4270 zmniejszenia  :  Wioska – 5.500 zł  

§ 4300  zwiększenia :  Rostarzewo – 650 zł  

Wydatek majątkowy  

§ 6050 zwiększenia :  Komorówko ( zmiana systemu ogrzewania) – 4.300 zł  

§ 6050 zmniejszenia  :  Jabłonna ( zmiana systemu ogrzewania) – 1.000 zł  

Biblioteki  zał. nr 2,5 
Zwiększenie dotacji podmiotowej  o kwotę : 2.700 zł na działalność instytucji kultury, według rt.28 

ust.3 ustawy z dnia 25 października 1991r. o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej 

przyznana przez „ organizatora”, którym jest organ prowadzący jst czyli gmina i przeznaczona jest na 

prowadzenie działalności z zakresu prowadzenia bibliotek  w tym na realizację zadania w ramach 

Programu NCK Polsko-Ukraińska Wymiana Młodzieży pt. Sport łączy narody”   

Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami zał. Nr 2  
Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę : 5.000 zł na wykonanie inwentaryzacji budynku pałacu w 

zespole pałacowo-parkowym w Rakoniewicach.  

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport 

Obiekty sportowe  

Wydatki majątkowe  

1. Zwiększenie  wydatków dla zadania „ Plac zabaw  – Głodno”  o kwotę :  3.000,00 zł  ( wykonanie 

ogrodzenia)  

2. Zmniejszenie  wydatków dla zdania „ Plac zabaw – Park Rakoniewice ” – 70.000,00 zł  

3. Przesunięcia miedzy zadaniami w załączniku „ wydatki jednostek pomocniczych 

    Cegielsko – zmniejszenie o kwotę : 4.600  zł  wydatków majątkowych „ plac zabaw – Cegielsko” 

 

 

Załącznik nr 3 - Źródła pokrycia deficytu budżetu 
 

Przychody , zwiększenia : 
Przychody z innych rozliczeń 

Na powstały deficyt budżetu zostają uruchomione wolne środki jako nadwyżki środków pieniężnych 

na rachunku bieżącym budżetu wynikająca z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, 

kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w  wysokości : 520.000 zł. 

 

Przy okazji omawiania wydatków w świetlicach i klubach (dot. przesunięć między 

paragrafami i działami w jednostkach pomocniczych) Skarbnik Gminy przypomniała  

i zaznaczyła, że w roku 2013 nie utworzono funduszu sołeckiego (Rada nie podjęła Uchwały 
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o utworzeniu takiego funduszu), a zadania realizowane są przy udziale jednostek 

pomocniczych Gminy, nie jest realizowany fundusz sołecki, o którym wcześniej była mowa.     

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia Uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXX/231/2013 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok stanowi 

załącznik nr  16 do protokołu. 

 

L) Projekt Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2013 - 2019 przedstawiła również Skarbnik Gminy. 

 

Zgodnie z art. 229 ustawy o finansach publicznych wartości przyjęte w wieloletniej prognozie 

finansowej i budżecie jednostki samorządu terytorialnego powinny być zgodne co najmniej  

w zakresie wyniku budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu 

jednostki samorządu terytorialnego. 

W związku z wprowadzonymi zmianami w budżecie gminy Rakoniewice na rok 2013 

polegającymi na zwiększeniu dochodów, wydatków, deficytu budżetu, przychodów budżetu, 

dokonano zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2013-

2019. Ponadto uwzględniono uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

przedstawione w piśmie WA-0903/157/7/2013, z dnia 9 maja 2013r.,  dotyczące uchwały Nr 

XXIX/220/2013 Rady Miejskiej Gminy Rakoniewice, z dnia 27 marca 2013r. w sprawie : 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2013-2019.    

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXX/232/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2013 - 2019 stanowi załącznik nr  17 do protokołu. 
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M) Projekt Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 

przedstawiła J. Nolka. 

Konieczność podjęcia niniejszej uchwały wynika ze wspólnej realizacji przez Gminę 

Rakoniewice i Powiat Grodziski zadania publicznego z zakresu właściwości Powiatu 

Grodziskiego – budowa ciągu pieszo – rowerowego wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P  

od miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice. 

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na darowanie Powiatowi Grodziskiemu prawa 

własności działek położonych w przebiegu ciągu pieszo – rowerowego wzdłuż drogi 

powiatowej nr 2755P od miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice. Darowizna 

nastąpi po uprzednim nabyciu działek przez Gminę Rakoniewice, na mocy uchwały nr 

XL/360/2010 Rady Miejskiej w Rakoniewicach, z dnia 08 września 2010 r., dotyczącej 

przyjęcia zadania publicznego od Powiatu Grodziskiego, zmienionej uchwałą  

Nr XXV/179/2012 Rady Miejskiej w Rakoniewicach, z dnia 12 listopada 2012 r.,  tj. na 

realizację celu publicznego – drogi publicznej, zgodnie z Decyzją Burmistrza Rakoniewic  

nr 3/2011, z dnia 24 czerwca 2011 r., o lokalizacji inwestycji celu publicznego 

GG.6733.3.2011.PS. – budowa ścieżki pieszo-rowerowej wraz z oświetleniem wzdłuż drogi 

powiatowej nr 2755P odcinek Rakoniewice – Wioska. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXX/233/2013 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach od godz. 14:50 do godz. 

15:00.  

 

 

CZĘŚĆ ABSOLUTORYJNA 

 

Pkt 10. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za rok 2012 

a. przedstawienie sprawozdań : 
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Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy 

Rakoniewice za rok 2012 w imieniu Burmistrza Rakoniewic – Gerarda Tomiaka przedstawiła 

Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy (sprawozdanie stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 

 

 

b. przedstawienie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za rok 2012 : 

 

Opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za rok 2012 odczytał Jarosław Marciniak - 

Sekretarz Gminy (Uchwała nr SO-0954/24/12/Ln/2013 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu 

z dnia 16 kwietnia 2013 w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Rakoniewice za rok 2012 stanowi załącznik nr 20 do protokołu).   

 

c. przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

dotyczącej wykonania budżetu Gminy za rok 2012 : 

 

Opinię Komisji Rewizyjnej dotyczącą wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za rok 2012 

przedstawił Tomasz Dolata – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej (Uchwała 

Komisji Rewizyjnej, z dnia 17 maja 2013 r., w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Rakoniewic za 2012 r. wraz z uzasadnieniem i opinią o wykonaniu budżetu, 

która stanowi załącznik do ww. Uchwały stanowią załącznik nr 21 do protokołu).   

 

d. przedstawienie stanowisk pozostałych komisji branżowych Rady o wykonaniu 

budżetu:  

 

Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu w dniu 04 czerwca 2013 r. wypracowały wspólne 

stanowisko o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2012. Stanowisko przedstawiła radna 

Katarzyna Lulkiewicz – Przewodnicząca Komisji Budżetowej, Mienia Komunalnego  

i Rozwoju Gospodarczego (stanowisko Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu).  

 

e. dyskusja nad sprawozdaniami : 

 

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedstawionymi 

sprawozdaniami. 

 

Radny B. Chałupka – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował członkom Komisji 

za pracę włożoną w procedurę absolutoryjną, a w imieniu Komisji podziękował przede 

wszystkim Skarbnikowi Gminy i pozostałym pracownikom Urzędu.   
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Radni nie zabrali więcej głosu. 

 

f. podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Rakoniewicach za rok 2012 : 

 

Projekt Uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Rakoniewicach za rok 2012 przedstawiła Skarbnik Gminy.  

Obowiązek zatwierdzania rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury wynika  

z art.53 ust.1 ustawy o rachunkowości. Zatwierdzenie sprawozdania przez organ 

zatwierdzający powinno nastąpić nie później niż 6 miesięcy od dnia bilansowego.  

W projekcie Uchwały zatwierdza się roczne sprawozdanie finansowe Gminnej Biblioteki 

Publicznej w  Rakoniewicach za rok 2012. Sprawozdanie finansowe składa się z : 

          1)  bilansu sporządzonego na dzień 31.12.2012r.   

          2)  rachunku zysków i strat na dzień 31.12.2012r.  

          3)  informacji dodatkowej za rok 2012. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXX/234/2013 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Rakoniewicach za rok 2012 stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu. 

 

g. podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2012 rok : 

 

Po rozpatrzeniu przez Radę sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Rakoniewice za rok 2012, zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej,  

z opinią Komisji Rewizyjnej, ze stanowiskiem pozostałych Komisji branżowych, 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za 2012 

rok. W projekcie Uchwały postanawia się  zatwierdzić ww. sprawozdania. 

 

Radni do projektu Uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków.  
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Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXX/235/2013 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za 2012 rok stanowi załącznik 

nr  24  do protokołu. 

 

Pkt 10. Podjęcie Uchwały absolutoryjnej. 

 

a. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rakoniewicach  

w sprawie absolutorium dla Burmistrza Rakoniewic : 

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic za rok 

2012 wraz z uzasadnieniem przedstawił T. Dolata  (wniosek – uchwała Komisji wraz  

z uzasadnieniem i opinią stanowią załącznik nr 22 do niniejszego protokołu). 

 

 

b. przedstawienie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o wniosku Komisji Rewizyjnej :  

 

Opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 

Komisji Rewizyjnej odczytał Przewodniczący Rady – Krzysztof Krawczyk (Uchwała Nr SO-

0955/31/12/Ln/2013 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu, z dnia 27 maja 2013 r. w sprawie 

wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rakoniewicach w sprawie 

absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic z wykonania budżetu Gminy za 2012 r. stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu).    

 

 

c. zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego : 

 

Radni zapoznali się z informacją o stanie mienia komunalnego i nie zgłosili żadnych uwag, 

ani pytań (informacja stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 

 

d. dyskusja nad wnioskiem w sprawie absolutorium : 

 

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 
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e. głosowanie nad Uchwałą w sprawie absolutorium dla Burmistrza Rakoniewic za 

rok 2012 : 

 

Po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Rakoniewic za 2012 rok, opinią Składu Orzekającego RIO i informacją o stanie mienia, 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Rakoniewic za rok 2012. 

W projekcie Uchwały postanawia się udzielić Burmistrzowi Rakoniewic absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za rok 2012.   

 

Radni do projektu Uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków.  

  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXX/236/2013 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2012 

stanowi załącznik nr 27  do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady pogratulował Burmistrzowi uzyskanego absolutorium.  

 

Burmistrz podziękował za udzielone absolutorium. Stwierdził, że jest to absolutorium dla 

wszystkich, dla całego sztabu urzędników a przy okazji podziękował Skarbnikowi Gminy, 

Zastępcy Burmistrza, Sekretarzowi Gminy i pozostałym pracownikom za wkład pracy. 

 

Podziękowania i gratulacje złożył także Wiceprzewodniczący Rady – Marek Maćkowiak.  

 

Pkt 11. Wolne wnioski i informacje.  

Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza poinformował, że na ostatniej sesji Rady 

Powiatu Grodziskiego, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy przedstawiła obszerny raport na 

temat bezrobocia na terenie powiatu. Zastępca poinformował, że osoby zainteresowane mogą 
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się z nim zapoznać w Urzędzie Gminy. A. Pawłowski zaznaczył, że bezrobocie wzrasta (jest 

około 2500 bezrobotnych) a niepokojącą tendencją jest to, że wiek osób bezrobotnych się 

obniża.       

Przy okazji A. Pawłowski zaprosił wszystkich do udziału w imprezach Dni Rakoniewic, które 

odbędą się w dniach 22 – 23 czerwca br.  

Przewodniczący Rady zaprosił z kolei osoby zainteresowane do udziału we wspólnych 

treningach przygotowujących do kolejnego biegu Dycha Drzymały, które będą się odbywały 

w każdy piątek (zbiórka na rynku w Rakoniewicach, o godzinie 19:00, przy wozie Drzymały)  

 

Pkt 12. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad XXX Sesji VI kadencji Rady.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 18 czerwca 2013 r.  

 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

.......................................... 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Sprawozdanie zastępcy Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Uchwała Nr XXX/221/2013 w sprawie zmiany nazwy Szkoły Podstawowej im. Adama 

Mickiewicza w Ruchocicach, 

7. Uchwała Nr XXX/222/2013 w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej, 

8. Uchwała Nr XXX/223/2013 w sprawie utrzymania w mocy uchwały Zebrania 

Wiejskiego, podjętej w dniu 08 maja 2013 r., 

9. Uchwała Nr XXX/224/2013 w sprawie wynagrodzenia dla Burmistrza Rakoniewic, 

10. Uchwała Nr XXX/225/2013 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 

Rakoniewice, 

11. Uchwała Nr XXX/226/2013 w sprawie nieodpłatnego nabycia na rzecz Gminy 

Rakoniewice działki, 

12. Uchwała Nr XXX/227/2013 w sprawie przyjęcia "Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Rakoniewice", 

13. Uchwała Nr XXX/228/2013 w sprawie uzgodnienia prac pielęgnacyjnych wykonywanych 

na pomniku przyrody w miejscowości Ruchocice, 

14. Uchwała Nr XXX/229/2013 w sprawie przyjęcia do wykonania zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Grodziskiego, 

15. Uchwała Nr XXX/230/2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/185/2012 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 12 listopada 2012 r., 

16. Uchwała Nr XXX/231/2013 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na 2013 rok, 

17. Uchwała Nr XXX/232/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2013 – 2019, 

18. Uchwała Nr XXX/233/2013 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości. 

19. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy 

Rakoniewice za rok 2012. 

20. Uchwała nr SO-0954/24/12/Ln/2013 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 16 

kwietnia 2013 w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Rakoniewice za rok 2012. 

21. Uchwała Komisji Rewizyjnej z dnia 17 maja 2013 r. w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic za 2012 r. wraz z uzasadnieniem i opinią  

o wykonaniu budżetu. 

22. Opinia Komisji branżowych rady o wykonaniu budżetu Gminy za 2012 rok. 

23. Uchwała Nr XXX/234/2013 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Rakoniewicach za rok 2012. 

24. Uchwała Nr XXX/235/2013 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za 2012 rok. 

25. Uchwała Nr SO-0955/31/12/Ln/2013 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu, z dnia 27 

maja 2013 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach w sprawie absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic z wykonania 

budżetu Gminy za 2012 r. 

26. Informacja o stanie mienia komunalnego. 

27. Uchwała Nr XXX/236/2013 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Rakoniewic za rok 

2012. 


